

3-6 歲幼稚園普通話班

適合年齡：3-6 歲

班級人數：2-4 人/班

課堂時間：1.5 小時/堂，每星期 1-2 次



學習理念

為了給孩子營造一個歡樂、有趣的語言環境，我們的課程會圍繞兒歌/古詩、主題詞彙、認字、看圖說話、寫字、閱讀理解等學習展開，配合歌曲、詞卡、生活及百科故事等教材為孩子提供全沈浸的語言環境，培養孩子對普通話的興趣，輕鬆高效的學習最純正的普通話。

學習內容

	時間	項目	內容
1	5 分鐘	打招呼及熱身時間	天氣、問候詞彙及兒歌，與孩子建立感情，熟悉普通話語言環境。
2	15 分鐘	兒歌/古詩	每 2-3 堂課學習一首兒歌/古詩，介紹古詩的作者及背景，培養孩子的對中華文化的了解和鑑賞古詩的能力。
3	15 分鐘	主題詞匯和句子學習	按照主題學習，教材囊括小學入學面試和日常生活的主题。通過圖片、詞卡配合歌曲、故事等形式，訓練孩子的認知和表達能力，確保在生活中會標準流利地表達。
4	10 分鐘	故事/小百科	通過生動趣味的故事和百科故事，培養孩子的聆聽和專注力，學習故事中地道的表達，結合兒童的日常生活經驗解釋背後的科學原理，促進孩子主動思考的能力。
5	10 分鐘	拼音學習	為了讓孩子熟練掌握拼音技巧，系統地學習聲母、韻母及拼合練習。通過字卡、發音和拼合練習以及書寫方式等形式，幫助孩子熟練掌握拼音。2-3 年級開始打字，培養孩子熟練用拼音和人溝通。
6	10 分鐘	認字及閱讀	3-4 歲幼兒從認單字和詞卡開始，然後再閱讀段落和句子。按照主題學習，通過圖卡、兒歌等形式，令幼兒對所認的字印象深刻。每堂

			課確保幼兒能認識 5-10 個漢字，2-3 個句子。5 歲以上兒童按照級別進行分級閱讀訓練。為閱讀課文及閱讀理解考試打好基礎。
7	10 分鐘	看圖說話及口語表達	3-4 歲的幼兒從簡單描述圖片和簡單的形容詞開始。5 歲以上的幼兒描述複雜的圖片，使用連接詞將不同圖片整合成小故事說出來。激發兒童的創造力，鍛鍊兒童的邏輯力和表達能力。為兒童寫作能力打基礎。
8	10 分鐘	寫字/作文	從筆畫和結構、偏旁部首、相關寫作練習等形式開始訓練。3-6 歲兒童先練習簡單的筆順、字的結構等，6 歲以上的兒童按照級別進行分級閱讀訓練，以主題來展開寫出相關聯的句子和段落甚至是文章。為兒童寫作能力打下結實基礎。

Mandarin Class Information

(3-6 Years Old)

Age: 3-6 years old

Class size: 2-4 students per class

Class duration: 1.5 hour / session, 1-2 classes per week



Teaching philosophy

In order to create a fun and interesting language environment for students, each class will be focused on learning rhymes/poems, vocabularies, Chinese characters recognition, comprehension and writing etc. with songs, flashcards, daily life and encyclopedia story along with other teaching materials, to provide a fully immersive environment, fostering their interest in language and enabling them to learn authentic Mandarin.

Learning Contents

	Time	Items	Contents
1	5 minutes	Greeting & Warm-up	Learning vocabularies about weather, greeting with rhyme. To make the good relationship with the children and let them become familiar with the Mandarin language environment.
2	15 minutes	Chinese Rhymes & Poems	Every 2-3 classes, students will learn one rhyme/poem. We will introduce the author and provide background information which will enhance their understanding of Chinese culture and foster an appreciation for classic poetry.
3	15 minutes	Vocabularies & Sentences	Students will learn speaking skills by topic, including topics for primary school entrance interviews and daily life. Through the use of pictures, flashcards with songs, stories, etc. to practice the children's perception and expression skills, ensuring that they can fluently express themselves in daily life.
4	10 minutes	Story Time	The program uses vivid and interesting stories and encyclopedias to enhance children's listening and concentration skills. They will learn authentic expressions from

			the stories and connect them to their daily life experiences to explore the scientific principles that behind them, to promote their ability to think actively.
5	10 minutes	Chinese Phonics	To help kids master Chinese phonics skills, teacher will help students learn the initials, finals, and spelling exercises systematically. Through the use of flashcards, pronunciation and spelling exercises, and writing methods to develop their proficiency in Pinyin. Starting Pinyin typing practice in grades 2-3 cultivates students' ability to communicate proficiently with others using Pinyin.
6	10 minutes	Chinese Characters Recognition & Reading Time	For 3-4 years old children, the program starts by teaching single Chinese characters with flashcards. It progresses to reading sentences and paragraphs. Learning according to the theme, and supported by flashcards, songs, and other teaching forms to deepen children's impression of the characters they learn. Each class ensures that children can recognize 5-10 Chinese characters and 2-3 sentences. For children over the age of 5, the program offers graded reading training based on their level to build a solid foundation for reading texts and comprehension tests.
7	10 minutes	Oral Expression Training	For 3-4 years old children, the program is started with simple picture descriptions and basic adjectives, while children over the age of 5 describe more complicated pictures and integrate them into short stories using conjunctions. The program promotes children's creativity and practices their logic and expression skills, laying a strong foundation for their writing skills.
8	10 minutes	Writing/Composition Time	The training starts with strokes and structures, radicals, and related writing exercises. Children aged 3-6 focus on practicing simple strokes, word structure, and so on. For children over 6 years old, graded reading training is provided based on their level, and they also learn to write related sentences, paragraphs, and even articles based on topics, which build a strong foundation for their writing skills.